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Jari Jääskeläinen och 24 andra ledamöter lämnade in följande fullmäktigemotion i enlighet med 
fullmäktiges arbetsordning: 

”Mot ett ansvarsfullt byggande. Ett RT-anvisningskort för att bekämpa utnyttjande av arbetskraft inom 
byggbranschen tas i bruk i Vanda

Utnyttjande av arbetskraft är tyvärr vanligt inom byggbranschen. Problemet bottnar i långa 
underleverantörskedjor och utländska arbetstagares okunskap om sina rättigheter. Arbetsrelaterat 
utnyttjande drabbar särskilt utländska arbetstagare. Situationerna varierar från underbetalning och 
diskriminering i arbetslivet till allvarliga kränkningar av de mänskliga rättigheterna, såsom tvångsarbete.

Detta har fått byggbranschens aktörer Byggnadsindustrin och Byggnadsförbundet att tillsammans med 
forskare vid Europeiska institutet för kriminalpolitik (HEUNI), fastighetsägarnas och byggherrarnas 
förbund RAKLI och Helsingfors stad att utveckla anvisningarna inom branschen. Samarbetet resulterade i 
ett nytt RT-anvisningskort. 
Anvisningskortet för att bekämpa utnyttjande av arbetskraft inom byggbranschen innehåller metoder 
för att förebygga och identifiera utnyttjande av arbetskraft inom byggbranschen samt råd om hur man 
ska agera när misstankar uppstår. Anvisningskortet är avsett för byggherrar, huvudentreprenörer, 
husbolag och andra beställande aktörer.

Aktörerna inom branschen märker att iakttagandet av anvisningarna främjar sund konkurrens och 
rättvisa arbetsförhållanden samt bidrar till att bekämpa grå ekonomi och ekonomisk brottslighet. 
Anvisningarna baserar sig på lagens krav och innehåller åtgärder som baserar sig på omsorgsplikten och 
som främjar en mer ansvarsfull företagskultur.

Vi ledamöter som undertecknat motionen föreslår att Vanda stad tar i bruk RT-anvisningskortet för att 
bekämpa utnyttjande av arbetskraft inom byggbranschen i de egna och i dotterbolagens byggprojekt.”

Stadsfullmäktige 18.11.2024 § 26 

Beslut:
Stadsfullmäktige beslutade att ta upp ärendet till behandling och sända fullmäktigemotionen till 
stadsstyrelsen för beredning. 

_____

Stadsmiljöns verksamhetsområde konstaterar följande i sitt svar: 

Stadsmiljöns verksamhetsområde, fastigheter och lokaler, konstaterar som svar att RT-kortets 
rekommendationer om ansvarsfullt byggande kan tas i bruk i Vanda stads byggprojekt. Modellerna för 
avtalshandlingar uppdateras våren 2025. 



Det kan också konstateras att Vanda stad i huvudsak också för närvarande i sina avtal har beaktat de 
rekommendationer som nämns på RT-kortet. Anvisningarna på RT-kortet preciserar närmast de 
nuvarande förfarandena.

Stadsstyrelsen 24.02.2025 § 25

Förslag av biträdande stadsdirektören för stadsmiljöns verksamhetsområde:
a) ge ledamoten Jari Jääskeläinen och de 24 andra ledamöter som undertecknat motionen 

stadsstyrelsens svar i enlighet med förslaget, och
b) föreslå för stadsfullmäktige att stadsstyrelsens svar antecknas för kännedom.

Beslut:
Förslaget godkändes.

_____

Stadsfullmäktige 24.3.2025 § 15

Stadsstyrelsens förslag:
Stadsstyrelsens svar antecknas för kännedom.

Beslut:
Stadsstyrelsen beslutade bordlägga ärendet till följande sammanträde.
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